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Beste leden van de raad, 

 

Onderstaand vindt u de vragen die op 15 april jl. zijn gesteld door het CDA, en het 

antwoord van burgemeester en wethouders.  

 

 

Inleiding: 

De gemeente Vijfheerenlanden heeft ervoor gekozen niet deel te nemen aan 

Diftar. Toch worden bepaalde maatregelen die voortkomen uit Diftar 

gemeenten, zoals het stopzetten van de regeling voor containers met gele 

deksels en de afschaffing van de rommelmarktregeling, ook doorgevoerd in 

Vijfheerenlanden. Dit roept vragen op over de rechtvaardiging van deze 

besluiten, de rol van onze wethouder hierin en de gevolgen voor onze inwoners 

en organisaties. Daarom verzoeken wij om beantwoording van onderstaande 

bestuurlijke vragen. 

 

Beleid containers met gele deksel 

1. Welke overwegingen hebben geleid tot het besluit van het bestuur van 

Waardlanden om de regeling voor containers met gele deksels stop te 

zetten, ook in gemeenten die niet deelnemen aan Diftar, zoals 

Vijfheerenlanden? 

 

• Waardlanden heeft in het kader van AVG geen toegang tot medische gegevens en 

kan daarom aanvragen niet zelf beoordelen. 

• Er wordt mogelijk ten onrechte gebruik gemaakt van de containers met een gele 

deksel omdat Waardlanden het rechtmatig gebruik niet kan controleren.  

• Er is verschil in behoefte per gemeente: Gorinchem heeft al een voorliggende 

voorziening die voldoet in de behoefte. In Hardinxveld-Giessendam is geen 

behoefte aan een dergelijke service. Molenlanden zet de regeling per direct voort 

en past haar interne processen aan voor de aanvragen.  
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2. Op welke manier zijn de belangen van Vijfheerenlanden meegenomen in 

deze besluitvorming? 

 

Door op te nemen dat elke gemeente voor zich kan bepalen in welke vorm men 

verder wil met deze regeling. De raad kan nu zelf, indien gewenst, op basis van 

zijn eigen afweging de keuze maken die hij het meest in het belang van zijn 

inwoners acht.  

 

 

3. Waarom heeft Vijfheerenlanden binnen het bestuur van Waardlanden 

geen mogelijkheid gehad om zelfstandig te beslissen over het voortzetten  

van deze regeling? 

 

Die mogelijkheid bestaat nog steeds, maar dan wel in aangepaste vorm.  

Zoals gezegd kan Waardlanden aanvragen niet beoordelen.  

Een aanvraagprocedure zal intern moeten worden ingeregeld. Dit staat nog los 

van de vraag of we dat willen en kunnen en welke kosten hiermee gemoeid zijn. 

Er zijn ook andere mogelijkheden te onderzoeken (WMO). De wethouder heeft in 

de commissie RWD van 4 maart 2025 aangegeven terug te komen met mogelijke 

vervolgstappen.   

 

 

4. Welke gevolgen heeft dit besluit concreet voor inwoners van 

Vijfheerenlanden, en hoe wordt geborgd dat zij niet onevenredig worden 

geraakt? 

 

Een besluit over voortzetting in aangepaste vorm, volledige afschaffing of andere 

invulling heeft direct effect op 16 geregistreerde gebruikers in Vijfheerenlanden 

(alleen in voormalig Zederik en voormalig Leerdam). Van tenminste 5 van die 

gebruikers is bekend dat ze een beperkte mobiliteit hebben.     

 

 

5. De financiële besparing door het stopzetten van deze regeling vloeit 

terug naar de gemeenten. Op welke wijze wordt deze opbrengst 

verdeeld, en ontvangt Vijfheerenlanden hiervan een evenredig deel? 

 

De kosten die komen te vervallen voor Waardlanden maken onderdeel uit van de 

totale kosten voor de inzameling. Deze zullen in totaal met circa €17.000,- lager 

uitvallen. Het voordeel voor VHL wordt bepaald door de verdeelsleutel op basis 

van aantal huisaansluitingen.  

 

 

6. Hoe wordt voorkomen dat inwoners van Vijfheerenlanden uiteindelijk 

extra kosten moeten maken als gevolg van deze maatregel? 

 

Dat is afhankelijk van de oplossing die wordt gekozen. In de huidige situatie 

worden de kosten gedeeld en gedragen door alle afvalstoffenheffing betalende 

huishoudens. Dat komt neer op circa 23 cent per aansluiting op jaarbasis.  

 

 

Beleid op rommelmarktregeling 

7. Welke afwegingen lagen ten grondslag aan het besluit van het bestuur 

van Waardlanden om de rommelmarktregeling te beëindigen, ook voor 

Vijfheerenlanden? 

 



 

 

Sinds 2019 faciliteert Waardlanden de afvoer van reststromen via afzetcontainers, 

maar het aantal gebruikers is sterk afgenomen. In 2024 maakten nog 13 

rommelmarkten, waarvan 7 in VHL, gebruik van de regeling. De wijziging verlaagt 

de administratieve lasten en kosten voor Waardlanden en sluit beter aan bij het 

huidige circulaire beleid.  

 

 

8. Is vooraf onderzocht wat de impact van deze maatregel is op 

Vijfheerenlanden en de lokale organisaties, en hoe zijn deze inzichten 

meegenomen in het besluit? 

 

Het intrekken van deze regeling heeft impact op de zeven rommelmarkten die 

gebruik maakten van de regeling van Waardlanden in 2024. In het besluit van  

het bestuur is opgenomen dat gemeenten zelf in overweging zullen nemen of  

ze verder invulling willen geven aan een regeling.  

 

 

9. Hoe wordt voorkomen dat organisaties in Vijfheerenlanden als gevolg van 

deze wijziging te maken krijgen met onevenredige extra kosten of zelfs 

moeten stoppen met het organiseren van rommelmarkten? 

 

Er is contact geweest met een aantal organisaties die zich gemeld hebben. In die 

gesprekken hebben organisaties niet aangegeven dat ze door de wijziging moeten 

stoppen. Het is voorts aan de gemeente om te bepalen welke rol zij voor zichzelf 

ziet in het ondersteunen van rommelmarkten. De rekening voor de huidige 

regeling ligt bij de betaler van afvalstoffenheffing. Los van de vraag of dit correct 

is, is het de vraag of de raad dit wenselijk acht.  

 

 

10. Waarom is ervoor gekozen om in 2025 nog een vergoeding te hanteren, 

terwijl vanaf 2026 de kosten volledig worden doorberekend aan 

organisatoren? 

 

De rommelmarktenorganisatoren zijn al gestart met hun voorbereidingen voor  

de rommelmarkten in 2025. Het jaar 2025 wordt daarom aangemerkt als 

overgangsjaar. Dat geeft de gemeente de kans om te bepalen of zij 

rommelmarkten financieel of anderszins willen blijven steunen. 

 

 

11. Hoe wordt gewaarborgd dat inwoners en organisaties in Vijfheerenlanden 

tijdig, volledig en duidelijk worden geïnformeerd over deze wijzigingen? 

 

De organisatoren zijn op de hoogte van de afschaffing en zijn in afwachting van 

wat er voor 2026 mogelijk is.  

 

 

12. Op welke manier wordt Vijfheerenlanden gecompenseerd voor de 

gevolgen van de beëindiging van deze regeling? 

 

De kosten voor deze regeling zijn nooit expliciet opgenomen in de begroting  

van Waardlanden en maken deel uit van de totale verwerkingskosten.  

Het positieve effect van het stoppen van de regeling komt via de verdeelsleutel 

huisaansluitingen terug in de totale kosten voor Vijfheerenlanden.  

Van compensatie is verder geen sprake.  

 



 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Vijfheerenlanden, 

    

de secretaris, 

 

{{signer1}} 

de burgemeester, 

 

{{signer2}} 

 

 

W.J. (Judith) de Jonge S. (Sjors) Fröhlich 
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